
16. december 2009

I medfør af § 36, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg herved 
følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 
(Medlem af Inatsisartut Storm Ludvigsen, Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål:

Hvilke planer har Naalakkersuisut med hensyn til produktion af drikkevand ?

Begrundelse:

Vi er alle idag bekendt med at adgangen til forureningsfri drikkevand på jordkloden 

udgør  et  problem  og  at  vandsressourcerne  til  stadighed  svinder  ind.  Vi  har  i 

Grønland adskellige nedlukkede produktionsanlæg og set i det lys er det underligt 

at vi ikke bruger disse til drikkevandsproduktion. Vi har så stor en produktions-

kapacitet  at  selv  byer  og  samtlige  bygder  vil  kunne  opstarte  en  drikkevands-

produktion.  Vi  har  idag  flere  fabriksanlæg  til  rådighed  som ved  ombygning  til 

formålet kunne skabe flere arbejdspladser. Såfremt Royal Greenland A/S og Royal 

Arctic Line A/S kunne stille egnede fartøjer til rådighed til vandtransport, ville vi 

således  også  kunne  sikre  beskæftigelse  til  dimitterede  søfartskolelever.   Som 

Grønlands egenproducerede industriprodukt ville drikkevand blive et stærkt brand 

og dersom vi opstartede dette som et forureningsfrit produkt er der potentiale til, 

at det kan blive det vigtigste miljøvenlige erhvervsprodukt i mange år. Hvilke tiltag 

har Naalakkersuisut i forhold til sådan en mulighed ?


